
Rada Gminy Raszyn 
Radni - Sesja 

Protokół nr 46  

XLVI Sesja w dniu 28 października 2021  
Obrady rozpoczęto 28 października 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 20:32 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 
2. Marek Bańburski 
3. Krzysztof Będkowski 
4. Andrzej Górecki 
5. Janusz Hoffman 
6. Grzegorz Janiszewski 
7. Henryka Koper 
8. Ireneusz Koper 
9. Ryszard Kowalczyk 
10. Elżbieta Kuczara 
11. Agata Kuran-Kalata 
12. Dariusz Marcinkowski 
13. Anna Matracka 
14. Rafał Olesiński 
15. Sławomir Ostrzyżek 
16. Tadeusz Pawlikowski 
17. Teresa Senderowska 
18. Beata Sulima-Markowska  
19. Ewa Surmacz 
20. Wiesław Szustak 
21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XLVI sesji witając 
wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn poprosił radnych o potwierdzenie obecności 
w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. 

 
 



 
3. Wnioski do porządku obrad. 
 

Radny A. Zawistowski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 
likwidacji Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 
Rady Gminy Raszyn po punkcie 19. Następnie odczytał projekt uchwały wraz uzasadnieniem. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie likwidacji Komisji Kultury 
Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Rady Gminy Raszyn po 
punkcie 19. 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, 
Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (10) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt przedstawił szczegółowe sprawozdanie z działalności swojej i Urzędu Gminy. Wymienił 
następujące działania: 

- prace nad budową ścieżek rowerowych – dwie decyzje ZRiD na odcinku warszawskim, 

- prace końcowe nad V fazą porządkowania gospodarki wodno-ściekowej – wykonywanie 
systemu informatycznego, 

- zakończone prace związane z budową boiska w Falentach, 

- zakończone prace budowy ul. Olszowej, 

- zakończone prace budowy ul. Waryńskiego, 

- prace projektowe budynku socjalno-komunalnego w Podolszynie Nowym, 

- prace projektowe budynku żłobka w Raszynie, 

- prace przy budowie budynku strażnicy w Dawidach Bankowych, 

- prace nad budową południowej części kompleksu Austerii, 



- prace nad kanalizacją w ul. Wichrowej, Radosnej, Świerkowej,  

- prace nad projektami kanalizacji wynikające z ośmiu zadań na terenie całej gminy, 

- prace nad uruchomieniem monitoringu na terenie Gminy Raszyn, 

- prace nad budową ul. Łąkowej wraz z odwodnieniem i przyłączami do kanalizacji, 

- prace przy budowie ul. Cichej,  

-prace przy budowie ul. Widok, 

- prace przy budowie placu zabaw przy szkole w Raszynie, 

- realizacja programu „Ograniczanie niskiej emisji w Gminie Raszyn” – etap pierwszy 
wymiana źródeł ciepła i termomodernizacja, 

- podpisanie umowy na realizację sieci kanalizacyjnej w miejscowości Sękocin Las, 

- wyłonienie na drodze przetargu firmy do odbioru i zagospodarowania odpadów 
komunalnych, 

- wyłonienie na drodze przetargu firmy do odbioru i zagospodarowania odpadów 
komunalnych segregowanych w punkcie PSZOK 

- wyłonienie na drodze przetargu firmy, która dostarczy ciągnik rolniczy na potrzeby Gminy 
Raszyn, 

W dalszej kolejności Wójt wymienił imprezy jakie odbyły się na terenie Gminy Raszyn: 

- spektakl słowno-muzyczny z okazji beatyfikacji kardynała Stefana Wyszyńskiego, 

- piknik historyczny z historią Bitwy pod Raszynem w tle, 

- I Rajd rowerowy w Ładach, 

- festiwal smaków w Jaworowej,  

- bieg raszyński,  

- spotkanie w Austerii z profesorem z Norwegii, 

- dni seniora, 

- rozpoczęcie roku szkolnego, 

- obchody Dnia Nauczyciela – wmurowanie tablicy upamiętniającej kardynała Stefana 
Wyszyńskiego, 



- odsłonięcie tablicy pamiątkowej na stadionie upamiętniającą Kazimierza Jedynaka, 

5. Przyjęcie protokołu z XLI sesji. 
 
Radny A. Górecki poprosił o korektę do protokołu polegające na dołączeniu oświadczenia 
radnych do protokołu oraz zmianę liczby radnych popierających oświadczenie z 10 na 9. 

Przewodniczący Rady zaakceptował uwagi radnego A. Góreckiego. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLI sesji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
6. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji. 

Nie było uwag do protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLIV sesji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
7. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2021 rok. 

 



Skarbnik Gminy Lilianna Kłos przedstawiła projekt uchwała tłumacząc szczegółowo zmiany w 
budżecie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny A. Górecki poparł wniosek Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego K. Będkowskiego o omawianie wydatków oświatowych przez tę komisję. 
Następnie zapytał Wójta czy operat szacunkowy w sprawie sprzedaży majątku gminnego w 
Wypędach opiewał na taką kwotę jak jest wskazana w przesunięciach budżetowych.  

Wójt odpowiedział, że nie jest w stanie teraz podać kwoty ale kwota sprzedaży nie była 
niższa niż operat gdyż tak stanowi prawo. 

Radny A. Górecki dopytywał, czy zostali powiadomieni o tej sprzedaży właściciele sąsiednich 
działek 

Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2021 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Teresa Senderowska 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr XLVI/400/2021 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 
2021-2030. 

Skarbnik Gminy wskazała najważniejsze zmiany w WPF, która są skutkiem zmian w budżecie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-
2030 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
PRZECIW (1) 
Henryka Koper 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Andrzej Górecki, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 
Zawistowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr XLVI/401/2021 

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XLIII/169/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 28 
lipca 2021r. sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 
Rozwoju Gminy Raszyn na lata 2022-2030. 

Sekretarz Gminy Alicja Gadowska omówiła projekt uchwały tłumacząc, że zmiany wynikają z 
napotkanych trudności. Pierwszą z nich był problem z wyłonieniem wykonawcy gdyż 
pierwszy zrezygnował. W następnej turze wyłoniono wykonawcę, którym został dr hab. 
Andrzej Roszkowski, prof. Uniwersytetu Ekonomicznego. W związku z tym zaistniała 
potrzeba wydłużenia realizacji poszczególnych działań ujętych w harmonogramie.  

Radny A. Zawistowski zapytał dlaczego pierwszy wykonawca zrezygnował oraz dlaczego 
Pełnomocnik ds. strategii został wybrany przez Wójta dopiero trzy miesiące po przyjęciu 
uchwały w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 
Rozwoju Gminy Raszyn. 

Sekretarz odpowiedziała, że pierwszy wykonawca nie mógł spełnić wszystkich zobowiązań 
zawartych w umowie także nie wypełniał do końca zapisów umowy to tym samym 
dyskwalifikowało go do dalszego, wykonywania tego zadania. 

Wójt wyjaśnił, że przy tworzeniu strategii nie ma obowiązku powoływania pełnomocnika. 
Zaznaczył, że zrobił to z chwilą kiedy uznał to za stosowne.  

Radny A. Zawistowski wskazał, że taki obowiązek wynika z podjętej uchwały. 

Wójt odpowiedział, że szukał najbardziej odpowiedniej osoby. 

Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XLIII/169/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 28 lipca 
2021r. sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Raszyn na lata 2022-2030. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 



ZA (13) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
PRZECIW (2) 
Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska  
BRAK GŁOSU (1) 
Henryka Koper 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr XLVI/402/2021 

10. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku energetycznego. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Elwira Rogowska przedstawiła projekt 
uchwały informując, że zaistniała potrzeba poprawienia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku energetycznego ponieważ poprzedni okazał się być zbyt szczegółowy.  

Radny S. Ostrzyżek zapytał na jakiej podstawie ma być teraz identyfikowana osoba, która 
stara się o dodatek energetyczny?  

Pani Kierownik odpowiedziała, że o taki dodatek może się starać tylko osoba, która ma 
przyznany dodatek mieszkaniowy a we wniosku o dodatek mieszkaniowy podaje się 
wszystkie dane.  

Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku energetycznego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr XLVI/403/2021 

11. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 
 
Właściciel działek nr 72/7, nr 72/8, nr 72/22, nr 72/35 i nr 72/44 z obrębu Falenty Nowe,  na 
których zlokalizowana jest droga wewnętrzna, wystąpił z wnioskiem o nadanie nazwy tej 



drodze proponując nazwy – Przyjemna, Poranna, Apartamentowa. W dalszej kolejności 
omówiono, wątpliwościach radnych co do nadawania nazw drogom wewnętrznym 
prywatnym. W tej kwestii biuro prawne sporządziło opinię prawną zgodnie, z która Rada 
może nadawać nazwy takim drogom i nie rodzi to skutków finansowych dla Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji J. Hoffman 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała nazwę ul. Apartamentowa. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Apartamentowa.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr XLVI/404/2021 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży szkolnej. 
 
Kierownik referatu Oświaty i Spraw Społecznych J. Osowiecka zaprezentowała projekt 
uchwały. Na wstępie powiedziała, że lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży szkolnej może być przyjęty na mocy ustawy o prawie oświatowym. Taki 
program jest przyjmowany jeśli jednostka samorządu uzna, że jest on potrzebny. Program 
jest skierowany do uczniów osiągających wysokie wyniki w nauce, za osiągnięcia w 
konkursach i olimpiadach lub w wybranej dyscyplinie artystycznej bądź sportowej. Program 
zakłada udzielenie stypendium w kilku dziedzinach. Stypendium będzie przyznawane przez 
Wójta Gminy Raszyn. Środki będą coroczne ustalane w budżecie Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego K. Będkowski 
poinformował, że komisja pozytywnie opiniowała projekt uchwały. Następnie odniósł się do 
kolejnego projektu uchwały zaznaczając, że obie uchwały będą tworzyć integralną całość. 
Podkreślił, że podczas tworzenia zasad przyznawania stypendiów kierowano się zasadą 
wysokich kryteriów i wysokich nagród. Na koniec rekomendował Radzie przyjęcie projektów 
uchwał.  

Radny A. Zawistowski przypomniał, że już jakiś czas temu razem z radną E. Kuczarą składali 
pomysł utworzenia takiego stypendium. Podziękował kierownik J. Osowieckiej za pracę 
włożoną w przygotowanie projektu uchwały. 



Radna E. Kuczara dołączyła się do podziękowań. Zaznaczyła, że zabiegała o taki program od 
początku kadencji. 

Radny K. Będkowski wskazał, że prace trwały już od dawna ale napotkano wiele trudności 
wynikających z pandemii i pracy zdalnej szkół. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 
młodzieży szkolnej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Aranowski 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr XLVI/405/2021 

 
13. Uchwała w sprawie ustalenia zasad wspierania edukacji uzdolnionych dzieci 
i młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Raszyn. 

Kierownik referatu Oświaty i Spraw Społecznych J. Osowiecka poinformowała, że po 
przyjęciu programu należy ustalić zasady udzielania stypendiów poprzez przyjęcie 
regulaminu, który stanowi załącznik do uchwały. Szczegółowo przedstawiła regulamin. Na 
koniec zgłosiła autopoprawki zmieniające termin uroczystości związane z gratulacjami 
i nagradzaniem uczniów z 30 sierpnia na 30 września oraz wykreślenie w paragrafie 2 ustępie 
2 części zdania, które powiela się w  paragrafie 4 a także wprowadzenie dodatkowego zapisu 
w paragrafie 4. 

Radna E. Kuczara zaznaczył, że autopoprawki są efektem prac komisji Oświaty, Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego. 

Przed głosowanie Przewodniczący Rady poprosił radnych potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie ustalenia zasad wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gminy Raszyn z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 



Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr XLVI/406/2021 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVII/511/08 Rady Gminy Raszyn z dnia 27 listopada 
2008 roku w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Raszyn. 

Kierownik referatu Oświaty i Spraw Społecznych J. Osowiecka przedstawiła projekt uchwały 
informując, że wprowadza się zmiany w uchwale z 2008 roku w dziale 3 dotyczącym dodatku 
funkcyjnego. Wszelkie kwestie dodatku funkcyjnego dla nauczyciela, uregulowane są w 
paragrafie 5 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu w sprawie wysokości 
minimalnych stawek dodatków do wynagrodzenia zasadniczego i zgodnie z nim została 
przygotowana zmiana. Szczegółowo opisała wprowadzane zmiany. Na koniec zgłosiła 
autopoprawkę w wysokości wynagrodzenia dla kierownika świetlicy oraz autopoprawkę w 
paragrafie 3 litera c zmieniając treść zdania. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego K. Będkowski 
poinformował, że komisja pozytywnie opiniowała projekt uchwały z autopoprawkami. 

Radna E. Kuczara wskazał, że podczas posiedzenia komisji wypłynęła potrzeba zmiany 
regulaminu wynagrodzeń w niedalekiej przyszłości.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVII/511/08 Rady Gminy Raszyn z dnia 27 listopada 2008 
roku w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Raszyn z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr XLVI/407/2021 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Raszyn a miastem Pruszków dotyczącego organizacji lokalnego publicznego transportu 
zbiorowego. 
 



 
 

Kierownik referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalne M. Marszałek przedstawiła 
projekt uchwały informując, że projekt jest sfinalizowaniem  współpracy z gminą 
Michałowice. Miasto stołeczne Warszawa w zakresie organizacji publicznego transportu 
zbiorowego na linii komunikacyjnej R1. W tym celu zostanie zawarte porozumienie 
techniczne, na podstawie, którego gmina będzie miała możliwość przejazdu autobusami w 
granicach miasta Pruszków zgodnie z trasą, korzystania przez gminę należących do miasta 
przystanków na trasie linii, umieszczenia rozkładu oraz informacji istotnych dla pasażerów. 
Porozumienie zostanie zawarte z mocą obowiązującą od 1 stycznia 20221 na czas 
nieokreślony. 

Projekt uchwały nie był opiniowany przez merytoryczną komisję. 

Radny A. Zawistowski złożył wniosek o przekazanie uchwały do dalszych prac komisji. 
Uzasadniając powiedział, że przebieg trasy linii autobusowej R1 nie zgadza się z przebiegiem 
jaki ustaliła Komisja rok temu. Dodatkowo przypomniał, że miasto Pruszków nie chce 
dopłacać do tej linii i w związku z tym uważa, że należy skrócić tę linię. Z tego względu 
potrzeba aby Komisja się zebrała i najpierw ustaliła przebieg trasy linii R2. 

Kierownik M. Marszałek powiedziała, że nic nie stoi na przeszkodzie zawrzeć aneks do 
porozumienia jeśli trasa zostanie zmieniona. 

Radny J. Aranowski postawił wniosek przeciwny gdyż jest to utrwalenie stanu bieżącego. 
Zaznaczył, że w tej sprawie wiele zależy od decyzji władz powiatu pruszkowskiego więc 
robienie komisji jest przedwczesne. Zaproponował żeby przyjąć uchwałę a najwyżej 
będziemy aneksować porozumienie. 

Radna E. Surmacz namawiała radnego A. Zawistowskiego aby postąpić tak jak zaproponował 
radny J. Aranowski. 

Radny A. Zawistowski wycofał swój wniosek. Poprosił aby organ wykonawczy uwzględniał 
wnioski komisji. 

Radny A. Górecki zapytał jak będzie wyglądał transport publiczny w Gminie Raszyn. 

Kierownik M. Marszałek odpowiedziała, że to zależy  jaką propozycje złoży Związek 
powiatowo-gminny. 

Odbyła się dyskusja na temat możliwości zmian przebiegu trasy linii R2. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Raszyn 
a miastem Pruszków dotyczącego organizacji lokalnego publicznego transportu zbiorowego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 



Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr XLVI/408/2021 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 
zakresie publicznego transportu zbiorowego w roku 2022. 
 

Kierownik M. Marszałek zreferowała projekt uchwały informując, że Rada Gminy jest 
zobowiązana do wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego. W uchwale Rada upoważni Wójta do podpisania umowy 
na 2022 rok.  

Projekt uchwały nie był opiniowany przez komisję. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego w roku 2022. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Ostrzyżek 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr XLVI/409/2021 

 
17. Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Żłobek nr 1 w Raszynie”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki Anna Matracka 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wójt przedstawił projekt uchwały informując, iż podjęcie uchwały jest potrzebne aby 
przystąpić do realizacji zadania jakim jest projekt „Żłobka nr 1 w Raszynie” a co za tym idzie 
zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na 2023 rok. Okres realizacji zadania jest 



planowany od 1 lipca 2022 roku do 31 grudnia 2023 roku. Zaznaczyła, że na realizację 
zadania Gmina otrzymała dofinansowanie. 

Radna E. Kuczara wyraziła wątpliwości co da adaptacji zabytkowego budynku na cele żłobka i 
zapytała jak będzie przebiegała adaptacja ze względu na szczególny charakter obiektu. 

Wójt odpowiedział, że w urzędzie znajduje się wstępny projekt żłobka w ramach którego 
zostanie przeprowadzona rewitalizacja budynku dawnego punktu przedszkolnego, który 
należy do zespołu budynków zabytkowych. Dodatkowo będzie wybudowany nowy budynek, 
który zostanie połączony łącznikiem z obecnie istniejącym. Cały projekt obu budynków jest 
konsultowany z konserwatorem zabytków.  

Radny A. Górecki przypomniał, że był plan aby w tym rejonie zlokalizować dom dziennego 
pobytu dla seniorów.  

Wójt zaznaczył, że zadanie inwestycyjne obejmowało budowę żłobka i na takie zadanie 
gmina otrzymała dofinansowanie. A jeśli chodzi o dom dziennego pobytu dla seniorów 
będzie oddzielnym zadaniem. 

Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Żłobek nr 1 w Raszynie”..  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr XLVI/410/2021 

18. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli z GOPS. 

Radny A. Zawistowski złożył wniosek formalny o zdjęcie punktu z porządku obrad do czasu 
otrzymania pisemnej opinii prawnej co w sytuacji kiedy Rada nie przyjmie protokołu 
pokontrolnego. Wskazał, że w Statucie jest sprzeczność w kwestii przyjmowania protokołu z 
kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną. 

Radny R. Kowalczyk zauważył, że poprzednie protokoły z poprzednich kontroli nie były 
przyjmowane przez Radę. Przyznał, że nie rozumie dlaczego akurat przy tym protokole radny 
A. Zawistowski ma wątpliwości.  

Radca prawny wyraziła opinię aby cofnąć do Komisji ten protokół i wypracować takie 
stanowisko wobec protokołu aby móc przedłożyć je Radzie do zatwierdzenia.  



Dyskutowano na temat kwestii przyjmowania protokołów pokontrolnych i ewentualnej 
sytuacji nieprzyjęcia protokołu przez Radę.  

Radna B. Sulima-Markowska powiedział, że nie była obecna na posiedzeniu komisji, na 
którym omawiano ten protokół więc nie mogła uczestniczyć w dyskusji i pomóc wypracować 
konsensus na poziomie komisji w tej kwestii.  

Radna T. Senderowska zaznaczyła, że była w zespole kontrolnym i sporządzała protokół. 
Powiedziała, że kontrolę przeprowadzona została rzetelnie i obiektywnie.  

Radny R. Kowalczyk podkreślił, że problem polega na tym, że protokół z kontroli z 2018 roku 
jest niespójny z protokołem z ostatniej kontroli w kwestii nierównego traktowania 
pracowników GOPS. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zdjęcie punktu z porządku obrad do czasu otrzymania pisemnej opinii 
prawnej .  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (8) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Matracka, Ewa Surmacz 
BRAK GŁOSU (1) 
Grzegorz Janiszewski 

Radca prawny zwróciła uwagę, że wniosek radnego A. Zawistowskiego należy traktować jako 
zmianę porządku obrad więc potrzebna jest bezwzględna większość głosów.  

Radny A. Zawistowski poprosił o reasumpcje głosowania z uwagi na problem radnego G. 
Janiszewskiego podczas głosowania. 

Odbyła się dyskusja na temat sformułowania wniosku do głosowania.  

Radny G. Janiszewski złożył wniosek o reasumpcje głosowania a następnie go wycofał. 

Radny A. Górecki złożył wniosek formalny o przekazanie protokołu z kontroli w GOPS do 
Komisji Rewizyjnej do czasu wyjaśnienia wszystkich aspektów prawnych.  

Radny J. Aranowski złożył wniosek o przerwę gdyż zrobiło się zamieszanie i nie wie nad czym 
ma głosować.  



Przewodniczący Rady wyjaśnił, że odbędzie się głosowanie wniosku formalnego radego A. 
Góreckiego formalny o przekazanie protokołu z kontroli w GOPS do Komisji Rewizyjnej do 
czasu wyjaśnienia wszystkich aspektów prawnych. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk wyraził zdanie, że dziwne rzeczy dzieją się 
wokół protokołu z tej kontroli tak jakby ktoś chciał doprowadzić do przyjęcie protokołu przez 
Radę. Zaznaczył, że jest przeciwko zdjęciu omawianego punktu z porządku obrad. 

Radny J. Aranowski wycofał swój wniosek. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o przekazanie protokołu z kontroli w GOPS do Komisji Rewizyjnej do czasu 
wyjaśnienia wszystkich aspektów prawnych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (9) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
BRAK GŁOSU (1) 
Krzysztof Będkowski 

Ustalono, że wszystkie wątpliwości zostaną wyjaśnione na posiedzeniu Komisji, w której 
będzie uczestniczyć radca prawny. 

Radna T. Senderowska powiedział, że po słowach radnego R. Kowalczyka poczuła się 
obrażona ponieważ bardzo sumiennie wykonuje swoje obowiązki i protokół sporządziła 
ważąc każde użyte słowo. 

19. Uchwała w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr XXXVIII/333/2021 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na 2021 rok. 

 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk poinformował, że Komisji obradując chciała 
wyznaczyć zespoły kontrolne do zaplanowanych pierwotnie kontroli. Jednak jeden z 
członków zaproponował  zamianę kontroli z świetlicy środowiskowej w Rybiu na kontrolę 
Ogniska Wychowawczego w Jaworowej. W związku z tym poprosił o zatwierdzenie zmian w 
planie pracy Komisji Rewizyjnej.  

Radny A. Zawistowski sprzeciwił się zmianie planu pracy Komisji Rewizyjnej. Zauważył, że 
Komisja przeprowadziła do tej pory jedną kontrolę, którą była kontrola w GOPS. Następnie 
przypomniał słowa Przewodniczącego z sesji, na której przyjmowano plan pracy Komisji 
Rewizyjnej, o prawidłowym funkcjonowaniu świetlicy środowiskowej, której nie trzeba 
kontrolować. Uważa, że jest to indywidualna opinia. W dalszej kolejności zauważył błąd 



formalny dotyczący braku zdjęcia z porządku obrad Komisji punktu dotyczącego wyboru 
zespołów kontrolnych a tym samym nie zrealizował tego punktu. Natomiast wprowadzono 
do porządku obrad punkt dotyczącey zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok. 
Uważa, że jest to manipulacja kontrolami. 

Radny A. Górecki  wyraził opinię, że takie postępowanie to jest torpedowanie prac Komisji. 
Zaznaczył, że nie ma powodu aby zamienić kontrole jednak można dołożyć kontrolę w 
Ognisku Wychowawczym i tym samym przeprowadzić obie kontrole.  

Radny S. Ostrzyżek złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania 
nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr XXXVIII/333/2021 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na 2021 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (10) 
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Henryka Koper 

 
Radna H. Koper złożyła wniosek o reasumpcje głosowania. 



Głosowano w sprawie: 
Reasumpcja głosowania uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr 
XXXVIII/333/2021 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Raszyn na 2021 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (9) 
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Henryka Koper 
 
Radny A. Górecki powiedział, że wniosek o reasumpcje dotyczył wniosku formalnego a nie 
uchwały.  

Powstało zamieszanie co którego głosowania miała być reasumpcja. 

Radny R. Olesiński złożył wniosek o reasumpcje głosowania. 

Radca prawny potwierdziła, że Przewodniczący zapytał radną H. Koper czy chodzi o ostatnie 
głosowanie a radna potwierdziła. 

Głosowano w sprawie: 
Reasumpcja głosowania uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr 
XXXVIII/333/2021 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Raszyn na 2021 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
Uchwała nr XLVI/411/2021 

Radny W. Szustak głosował ustnie. 



 
 
20. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady i Wójta z analizy oświadczeń majątkowych za 
rok 2020. 
 
Wójt szczegółowo przedstawił analizę oświadczeń majątkowych osób podległych Wójtowi 
oraz Wójta i Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych. 

21. Sprawy różne. 
 
 

Przewodniczący Rady zarządził, że czas wypowiedzi radnego w sprawach różnych będzie 
ograniczona do 3 minut. 

Radny A. Zawistowski zawnioskował aby informacje o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego były publikowane w „Kurierze 
Raszyńskim” oraz na tablicach ogłoszeń w sołectwie, którego plan dotyczy. Następnie 
poprosił o informacje dlaczego w przypadku niektórych tablic pamiątkowych jest kierowane 
zapytanie do IPN a do innych nie. Dodatkowo spytał dlaczego Rada Gminy podjęła uchwałę 
dotyczącą upamiętnienia Mirosława Lewandowskiego skoro tego typu uchwała nie jest 
wymagana. W dalszej kolejności przedstawił pomysł wprowadzenia w szkołach raszyńskich 
wymiany międzynarodowej uczniów. Na koniec poruszył temat przekazania budynku 
Centrum Medycznego, który miał być przekazany 18 października. Zapytał dlaczego Wójt 
powołał komisję do spraw przekazania dopiero 18 października a nie wcześniej. Uważa, że 
Wójt prowadzi działania mające na celu opóźnienie przekazania budynku  a przez to działa na 
szkodę mieszkańców.  

Radny A. Górecki złożył wniosek o ograniczenie wypowiedzi do 6 minut a wypowiedź ad 
vocem jeden raz do 2 minut. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o ograniczenie wypowiedzi do 6 minut, wypowiedź ad vocem jeden raz do 2 minut.  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta 
Kuczara, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (9) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Hoffman, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
Radny W. Szustak głosował ustnie. 



Wójt odpowiadając na pytania radnego A. Zawistowskiego powiedział, że wystosowanie 
zapytania do IPN w sprawie Kardynała Stefana Wyszyńskiego byłoby rzeczą wstydliwą gdyż 
jest to osoba błogosławiona. Jeśli chodzi o tablicę Pana Jedynaka to Rada Gminy Raszyn 
podjęła uchwałę o nadaniu nazwy stadionowi w Raszynie im. Kazimierza Jedynaka a nowa 
tablica potwierdziła tylko ten fakt. Odnosząc się do współpracy w kwestii wymiany między 
narodowej nie widzi przeszkód aby jednostki Gminy Raszyn przystąpiły do takiej współpracy. 
W kwestii budynku Centrum Medycznego poinformował, że Miasto Stołeczne Warszawa 
poprosiło o zmianę terminu przekazania. Komisja została powołana w odpowiednim 
terminie. Przekazanie zostało dokonane przez komornika sądowego. Protokół z tego 
przekazania jest niekompletny i Gmina Raszyn wnioskowała do Miasta Stołecznego 
Warszawy  o powtórne przeprowadzenie przekazania w zakresie braków. Wniosek przyjęto 
ze zrozumieniem ze strony Warszawy. 

Radna B. Sulima-Markowska zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej aby 
sprostował słowa o krętactwie i mieszaniu jeśli chodzi o kontrole w GOPS i protokół 
pokontrolny. Następnie zapytała Wójta czy wykonanie ul. Miklaszewskiego będzie 
zrealizowane z puli środków, które Gmina otrzyma w ramach Polskiego Ładu.  

Wójt wyjaśnił, że został złożony wniosek o dofinansowanie budowy ul. Miklaszewskiego z 
Funduszu Drogowego ale nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. Natomiast pula środków z Polskiego 
Ładu Gmina Raszyn otrzymała 9 000 000 zł na rozwój infrastruktury drogowej ale nie ma 
jeszcze wytycznych co do wydatkowania i rozliczania środków.  

Radny A. Górecki zapytał czy został rozstrzygnięty przetarg na ul. Małą? Zwrócił uwagę, że w 
Biuletynie Informacji Publicznej nie ma rejestru wniosków i skarg. Następnie poprosił o 
informację od kiedy nie działa ośrodek zdrowia i nie świadczy usług dla mieszkańców. 

Wójt odpowiedział, że rozstrzygnięto przetarg na projektowanie ul. Małej i ul. Reja. Jeśli 
chodzi o ośrodek zdrowia w budynku Centrum Medycznego to jest to  pytanie nieuprzejme 
gdyż obecnie na terenie Gminy Raszyn usługi medyczne dla mieszkańców świadczy dwóch 
operatorów. Podkreślił, że to Miasto Stołeczne Warszawa prowadzi działania, które 
wydłużają przekazanie budynku.  

Radny S. Ostrzyżek zapytał o kanalizację w miejscowości Sękocin Las gdzie mieszkańcy ul. 
Księżnej Czetwertyńskiej proszą wykonanie sieci kanalizacyjnej.  

Wójt odpowiedział, że w Sękocinie Las obecnie jest budowana sieć kanalizacyjna i będzie ona 
rozbudowywana z czasem. Podkreślił, że zabudowa w tej miejscowości jest bardzo 
rozproszona co utrudnia i powiększa koszty budowy. 

Przewodniczący Rady poprosił o wsparcie dyrektora szkoły podstawowej w Raszynie w 
kwestii naprawy oświetlenia boiska Wronik. Następnie poruszył temat remontu skateparku 
gdzie nie zgłosiła się żadna firma. Poprosił aby środki zabezpieczone na ten cel zostały 
przesunięte na następny rok. Zwrócił się także z prośbą o pomoc finansową klubowi KS 
Raszyn w malowaniu budynku po dawnej szkole. 

Radny A. Górecki zarzucił Przewodniczącemu Rady, że nie odpowiada na pisma i nie 
informuje radnych o różnych działaniach. 



Radny G. Janiszewski zwrócił się z prośbą o naprawę dziur w drodze serwisowej na granicy 
Janek i Sękocina.  

Sołtys miejscowości Janki Jerzy Rzepka poruszył temat rozmów z Instytutem Technologiczno-
Przyrodniczym o wycince drzew w ul. Godebskiego, które w wichury zrywają linie 
elektryczne.  

Wójt odpowiedział, że napisał pismo w sprawie pielęgnacji drzew do ITP ale nie otrzymał 
odpowiedzi. 

Sołtys J. Rzepka zapytał o możliwości wykonania ul. Przelotowej w Jankach.  

Wójt wyjaśnił, że podejmowano próby dogadywania się z właścicielem gruntów pod tą drogą 
jednak jest to bardzo ciężkie gdyż nie chce on przekazać terenu i żąda wysokich kwot.  

Sołtys J. Rzepka zapytał ile zostało wymienionych kopciuchów w Gminie Raszyn.  

Radny A. Górecki poprosił aby Wójt przekazał takie sprawozdanie do biura rady.  

Wójt odpowiedział, że zostało wymienionych 11 kotłów. 
 
22. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że 10 listopada odbędzie się posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej w celu zajęcia się sprawą zgłoszeń o nie zamieszkiwaniu radnej Ewy Surmacz 
i radnego Janusza Hoffmana na terenie Gminy Raszyn. Odnosząc się do zarzutów radnego A. 
Góreckiego podał przykład projektu uchwały dotyczącej Karty Raszyniaka, którą radna B. 
Sulima-Markowska złożyła dzień przed sesją. Wyraził zdanie, że ten projekt uchwały wymaga 
wielu uzgodnień i rozmów z mieszkańcami. Następnie poinformował, że wpłynęły skargi, na 
działania radnego A. Zawistowskiego. Zaznaczył, że radny podlega jedynie odpowiedzialności 
przed mieszkańcami.  

 
23. Zamknięcie obrad. 
 
 
 

Przewodniczący 
Rada Gminy Raszyn 

  

 
Przygotował(a): Olga Kazubek 
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